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Két hónapos szakmai gyakorlatot teljesítettem Olaszországban, a pisai egyetemen, mely egy 

nagyon pozitív élmény volt. A kapcsolatfelvétel az egyetemmel viszonylag könnyű volt, az 

Erasmus iroda mindenben segített az előzetes dokumentáció lebonyolításával kapcsolatban.  

Két gyakorlatot teljesítettem külföldön,  nőgyógyászatot és  neurológiát. Az érkezésem után, 

első napon egy eligazításon vettünk részt a nőgyógyászati osztályon, kaptunk egy órarendet és 

egy jelenléti ívet, ami alapján mindig tudtuk, hogy hol-milyen munka folyik és hova tudunk 

bekapcsolódni. A gyakorlat elején megismertem két külföldi diákot, akik szintén abban az idő 

intervallumban végezték a szakmai gyakorlatukat, így könnyebb volt eligazodni a kórházban, 

illetve találni olyan orvost, aki tud velünk foglalkozni. Több napot töltöttünk el az 

ambulancián, betegosztályon, műtőben, felvételi irodán. A kórház dolgozói mindig figyelmet 

fordítottak arra, hogy olyan orvossal legyünk, aki jól beszélt angolul, így a nyelv nem jelentett 

akadályt. A helyi ESN csapat pedig mindig szervezett különféle programokat, amelyekbe 

lehetett csatlakozni, mint ismerkedés központú rendezvényeket, mint pedig kulturális, vagy 

utazással kapcsolatos egyéb programokat. A velük való kapcsolatfelvétel interneten keresztül 

történt még kiutazásom előtt, több platformon is jelen vannak a közösségi hálózaton, illetve 

egy évfolyam beszélgetést is létrehoztak, így könnyű volt elérni más hallgatókat is, akik a 

szakmai, vagy tanulmányi programjaikat végezték.  

A neurológia gyakorlat nagyobb megpróbáltatást jelentett, mivel amikor én teljesítettem a 

gyakorlatot az osztály átköltözőben volt az egyik telephelyről a másikra, így abban a 

kórházban, ahova én vettem fel a gyakorlatot, csak az ambulancia volt elérhető, így időm nagy 

részét ott töltöttem. Mivel az orvosok nagy része már a másik kórházban dolgozott, így itt nem 

mindig tudtak biztosítani az oktatás szempontjából olyan orvost, aki jól beszélt angolul. Itt 

szükség volt olasz nyelvtudásra, legalább megértés szintjén. Több típusú ambulancián is jelen 

voltunk, mint az EMG, ENG ambulancia, vagy az időskori kognitív betegségekkel foglalkozó 

ambuláns rendelés. Itt pozitív példának hoznám fel azt, hogy sok betegnél végeztek mini-

mental-tesztet amelyek kérdései mindig ugyanazok voltak, illetve a betegek besorolása a 

betegségük súlyossága szerint is egy pontrendszer alapján történt, így ezeket a teszteket 

elkaptam így le tudtam fordítani magamnak, ami után sokkal többet megértettem (viszont 

ehhez is kellett bizonyos szintű előzetes nyelvtudás). A fizikális vizsgálatot pedig, ami a 

gyakorlati vizsga részét képzi itthon, sokszor megmutatták, gyakorolhattam.  

Összességében egy nagyon pozitív élménynek tartottam a gyakorlatot, sokat fejlődött a 

problémamegoldó képességem ez az időszak alatt. A lakáskeresés terén szerencsém volt, mivel 

az évfolyamcsoport segítségével megismertem egy előző évben Erasmus által kiutazott volt 

magyar hallgatót, aki a tanulmányai befejezése után kiköltözött Olaszországba, így az ő általa 

bérelt lakásban tudtam szobát bérelni, ami nagyon nagy előnyt jelentett, mivel egyébként 

nagyon nehéz lett volna két hónapra találnom szállást. Ugyanúgy a gyakorlatok során is, az 

olasz nyelv kapcsán. Viszont az pozitív élmény volt számomra, hogy mindenki nagyon kedves 

volt, s ha még nem is tudtuk olykor úgy kifejezni magunkat, ahogy az elvárható lett volna, 

mindenki arra törekedett, hogy megértsük egymást, így a kommunikáció sosem jelentett 

problémát igazán. 

Amikor időnk engedte hétvégenként igyekeztünk meglátogatni néhány közeli várost, 

megismerni azok történelmét, az olasz, és egymás kultúráját. Vajdasági magyar hallgatóként 

pedig több alkalommal is lehetőségem adódott mesélnem erről a helyzetről más európai 

országból érkező hallgatóknak is, aminek nagyon örültem.  

 

Ezúton is köszönöm a lehetőséget!  
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